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Številka: 323-01 /15-9/      EPA  381-VII  
Ljubljana,  2. 4. 2015 
 

Komisija za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano je, na podlagi drugega odstavka 56. 
člena Zakona o Državnem svetu (Uradni list RS, št. 100/05 - uradno prečiščeno 
besedilo, 95/09 - odl. US in 21/13 - ZFDO-F) in 20. člena Poslovnika Državnega sveta 
(Uradni list RS, št. 70/08, 73/09, 101/10 in 6/14), sprejela naslednje  
 

M n e n j e  
 

k Predlogu zakona o spremembi Zakona o kmetijstvu – skrajšani postopek 
 
 
Komisija za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano je na 23. seji 2. 4. 2015 obravnavala 
Predlog zakona o spremembi Zakona o kmetijstvu, ki ga je v obravnavo Državnemu 
zboru predložila Vlada.  
 
Komisija podpira predlog zakona. 
 
Predlog zakona podaljšuje prehodno obdobje sedmih let, ki je bilo za izbiro izvajalcev 
javnih služb določeno  v 181. členu Zakona o kmetijstvu (Uradni list RS, št. 45/08, 
57/12, 90/12 – ZdZPCHCCR in 26/14). Prehodno obdobje bi se po veljavnem zakonu 
izteklo 24. 5. 2015, zato predlagatelj zakona meni, da je treba zaradi zagotavljanja 
kontinuitete storitev to obdobje podaljšati, in sicer do 31. 12. 2017. V tem času je 
treba zagotoviti kontinuirano informiranje in pomoč uporabnikom pri uveljavljanju 
nove kmetijske politike, saj se ravno zdaj uvajajo ukrepi novega programskega 
obdobja kot rezultat  reforme I. stebra ukrepov skupne kmetijske politike in sprejema 
Programa razvoja podeželja za obdobje 2014–2020, ki prinaša nove ukrepe in 
možnosti za pridobitev finančnih sredstev za kmetijska gospodarstva. Največja javna 
služba na področju kmetijstva je javna služba kmetijskega svetovanja Kmetijsko 
gozdarske zbornice Slovenije, med izvajalci javnih služb pa so še Kmetijski inštitut 
Slovenije, centri, ki delujejo v okviru kmetijsko gozdarskih zavodov, Biotehniška 
fakulteta in drugi. Predstavnica Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano je 
pojasnila, da veljavni Program razvoja podeželja omogoča, da se določene naloge, ki 
jih je doslej v celoti izvajala javna služba kmetijskega svetovanja, prenesejo na 
področje razvoja podeželja. Z javnimi razpisi bo omogočen vstop  svetovalcem izven 
javne službe kmetijskega svetovanja (npr. na področju ekološkega kmetijstva) na 
področje kmetijskega svetovanja.  
 
Člani komisije so se strinjali, da kakršna koli organizacijska sprememba na področju 
zagotavljanja svetovanja v času uvajanja nove kmetijske politike oziroma prehoda na 
nove ukrepe ni smotrna. Praksa kaže, da je trenutno delujoč sistem kmetijskega 



svetovanja zelo dober oziroma eden boljših sistemov svetovanja v Evropi in 
zagotavlja dostopnost storitev za zelo širok krog uporabnikov po celi Sloveniji (osem 
kmetijsko gozdarskih zavodov s 75 stalnimi in devetimi dodatnimi izpostavami, 
razporejenimi po vsej Sloveniji). Prenehanje nudenja javne službe, ki državo stane 
okrog sedem milijonov evrov letno, bi pomenilo tudi ukinjanje nekega nadstandarda, 
ki ima izjemne pozitivne učinke. Nenazadnje je Slovenija v okviru predpisov 
Evropske unije kmetom dolžna zagotavljati svetovanje v zvezi z določbami, ki v 
sklopu reforme neposrednih plačil urejajo navzkrižno skladnost in zeleno 
komponento kmetovanja. Dosedanje dobro delovanje javne službe kmetijskega 
svetovanja se odraža tudi na izgledu slovenske krajine, ki je, kljub hribovitosti in 
neugodnimi pogoji za kmetovanje, še vedno poseljena, kmetijske površine pa so 
obdelane. Uporabniki so v večini zadovoljni z delom svetovalcev javnih služb 
kmetijskega svetovanja, saj jim tudi njihova pomoč pomaga pri  uspešnem  
koriščenju evropskih sredstev, z ustreznim svetovanjem pa se zmanjšujejo tudi 
napake pri izvajanju ukrepov kmetijske politike.  
 
Člani komisije so izpostavili  vprašanje, zakaj se področje izvajanja javnih služb ni 
uredilo  v sedemletnem prehodnem obdobju in ali bosta dodatni dve leti dovolj, da se 
to področje uredi. Komisija je opozorila, da iztekanje prehodnega obdobja pomeni 
veliko negotovost za okoli tristo zaposlenih v javni službi kmetijskega svetovanja, kar 
se lahko odraža tudi na kakovosti njihovega dela. Sprejetje predloga zakona bo 
zagotovilo stabilnost zaposlenim svetovalcem za nadaljnji dve leti. Spomniti velja, da 
so bili svetovalci javne službe kmetijskega svetovanja pred zadnjo spremembo tega 
zakona prav tako v veliki negotovosti glede prejemanja mesečnih plač. Zdaj je 
financiranje s strani države urejeno po dvanajstinah (kar predstavlja med 60 in 70 % 
prihodkov), to pa tudi omogoča nemoteno delovanje služb oziroma izplačila plač 
zaposlenim.   
 
Člani komisije so se strinjali, da je treba področje dolgoročno urediti, vendar bi bile 
večje organizacijske spremembe, ob dejstvu, da sistem dobro deluje, neutemeljene. 
 

* * * 
 
Za poročevalca je bil določen predsednik komisije Cvetko Zupančič. 
 
 
 

Predsednik 
Cvetko Zupančič, l.r. 


